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Joan Pacareu Granollers 
Exjugador de bàsquet. Tota la vida dedicada a un espo11 que l'ha apassionat, el bàsquet Va jugar sempre al 
mateix dub, el CB Grifeu de Llançà, allà va coincidir amb grans figures del bàsquet espanyol i català Ara el 
club i l'Ajuntament s'han posat d'acord per batejar el pavelló del poble amb el seu nom 

«A casa ja sabien on trobar-me, si m'havia 
perdut .. Era a la pista de bàsquet» 
• Amb la pista plena de mainada amb el Campus del Grifeu, se li dibuixa un somriure de felicitat 
que no pot dissimular, l'Ajuntament de Llançà ha acordat posar el seu nom al pavelló municipal 

MARÇAL MALI.ART MATARÓ, LLANÇÀ 

• Nascut a Llançà el l944, Joan 
Pacareu ha estat vinculat al Club 
Bàsquet Grifeu de Llançà durant 
molts anys. El seu club tle tuta la 
vida li va reconèixer eJ 201R posant 
en marxa un torneig de bàsquet 
formatiu . Enguany cl club i l'Ajun
tament deJ poble es van posar 
d'acord i van aprovar a l'últim ple 
hatejar el pavelló de Llançà amb cl 
seu nom. 
Vostè haviscuttotalavldaa llan
çà, sent jugador, entrenador i 
president del CB Grifeu, com ho 
veu ara amb tota l'experiència 
acumulada? 
A Uançàtotvacomençargràciesa 
mossèn Benet, l'any 1950. Ell va ser 
cl que va inkiar aquesta revolució 
al poble. Veníem de Ja guerra i de 
la pobresa absolula, aquests po
bles republicans ho van passar 
moJt malament durant aquells 
anys. EU venia d'Arenys de Mar i va 
ser el Vicari de Girona i es va ins
tal-lar a Llançà com a rector. Tenia 
.molt clar que el jovent era eJ que 
havia de revolucionar el pobJe. 
D'ellvaigaprendretotelquesé, va 
ser el m eu mestre. Era un home 
molt polifaet:tic, músic, poeta, es
criptor, teòleg. .. ili agradava molt 
l'esport, tant cl futbol com el bàs
quet. Però va pensar que en un po-

ble petit com Llançà arrelaria més 
un esport com cl bàsquet, ja que 
necessitaves menys jugadors per 
poderfenmpartitiaixívacomen
çar la nostra història. 
Ambelpasdeltemps els joves del 
pobteusvauanarfentgransivau 
continuar competint a molt bon 
nivell amb el Grifeu.-
Sí, sí, de seguida va arrelar bé, en 
parl perquè aquella època no hi 
havia (utbul al poble. Amés a més 
vam tenir la sort que els americans 
que feien el servei militar al Pení 
tenien Wl equip fabulós i buscaven 
llocsonentrenar-seijugarivanve
niT aqui llavors, de bàsquet n'hi 
havia poc, una mica a Flgueres, a 
Olot i també a Banyoles, però érem 
moltpocselsquehijugàvem. Mos
sèn Benet va buscar gent del bàs
quet que hi entenia molt i van ve-

11 Jugadors com en 
'-'-Lolo Saínz, en Nino 
Buscató, i l'Emiliana i 
en Sonareu van ser els 
jugadors que més ens 
van influenciar» 

Extratime Girona i xavi 
_·. Rey lideren el Campus 

M.M,11, LLANÇÀ 

• C equip d 'Extratime Girona, diri
giL per Meri Huit, va tancar el pas
sat divendres la segona edició del 
Campus Xavi Rey a I.lançà. Des
prés d'unes temporades complica
des per culpa de la pandèmia, 
aquest estiu el bàsquet ha tomat 
amb força a la localitat de Llançà. 
«Aqtiest és el segon estiu i n'estem 
moltcontents,hemdoblatelnom
bre d'inscripcions i hem hagut de 
dir prou per a l'espaí tisi.e del qual 
disposem, no podem encabir més 
jugadors a les instal·lacions» ens 
comentaval'exjugadura pr9fessio-

nal de bàsquet formada al GEIEG. 
La seva filosofia és clara, «l'actitud 
no entén d'excuses. Només amb 
treball i esforç arribaràs a la teva 
millor versió». La seva manera de 
treballar és metòdica, «a primera 
hora fem un trcbalJ conjunt amb 
tots els jugadors i jugadores del 
campus, llavors-ens organitzem 
per grups d'edat i nivell fent estaci
ons de treball entre 20 i 25 minuts» 
ens comentava Huil I.:equip d'en
trenadurs ha sigut: Joel Obré, Dani 
Vives, Aldo Figeac, Martí Riera, 
Laia Moya, Rut Ulrich, Alba Ui.era, 
Adrià Vilagran iNúriaMitjanas. 

Joan Pacareu davant del pavelló de llançà vlcroR S\Js1Rós 

Aquest estiu, el pavelló de Llançà s'ha tomat a omplir de mainada 

nir aquí a entrenar-se uns dies. Lla
vors teníem el precedent d'en Jor
tli Bonareu, fill de Llançà, jugador 
internacional d'aquells temps. Wl 

dels millors pivots que ha tingut 
Espanya Vam tenir la sonde tenir 
una bona anyada, els de la nostra 
generació entrenàvem moltíssim, 
cada clia. I va ser gràcies a mossèn 
Denet, que se Ics empescava per 
fer venir entrenadors de B~lo
na que ensablenmoltíssim, entre
nàvem amb ens, d'aquesta mane
ra en vam aprendre. 
Així és com va començar a créi
xer el bàsquet a Uançà, sobretot 
amb la gent que venia als estius, 
ol1 
Sí, exacte ... Aquestagentqueesti- -
uejavaaqtúensvaajudarmolLJu
gadors com enLolo Saínz, en Nino 
Buscató, i sobretotl'Emiliano i en 
Honareu van ser els jugadors que 
més ens van influenciar. Així és 
com va començar la nostra histò
ria. Al cap d'un temps vam fitxar 
un jugador americà, molt bo, en 
Lynn Van Leuven. Hra un equip 
molt poderós, l'any 65 vam fer la 
promoció d'ascens a la Divisió, 
aquell va ser l'any que va pujar el 
FC Barcelona, imagina't! 
Vostè ha passat tota la vida vin
culataJ bàsquet, primer coma ju
gador, també entrenant, com a 
directiu_. Com veu el bàsquet 
d'ara, molt diferent? 
Sí i tant .. A casa ja sabien on tro
bar-mesim'haviaperduL.. Era a la 
pista de bàsquet. Aquell any, el 
1965, jugàvem amb equips com el 
Barça, el Manacor. hi havia el Va
lència, el Saragossa va ser una fita 
molt important per nosaJtres, ara 
tol ha canviat molt, el bàsquet ha 
evoluciona L 
Ja fa anys que a Uançà veenXavi 
Rey afer el Campus, vosaltres el 
coneixeu de fa anys-
Sí i tant. La seva família estiueja 
aquí fa molt temps. És una joia de 
noi, sempre està disposat a ajudar 
i és molt atent. Fa molts anys que 
ve aquí i n'estem molt contents. 

MARÇAL IAALLART IAATARÓ· 
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Dos moments de la jornada de neteja del fons marr organitzada, dissabte, pel Club Nàutic de Uançà 

SANTI COLL. LLANÇÀ 

• Una dotzena d'embarcacions 
amb les seves respectives tripula
cions i acompanyants, van parti
cipar dissabte en una jornada de 
neteja del fons marí organitzada 
pel Club Nàutic de Llançà. Una 
rcuni6 prèvia amb els patrons, da
vanl de l'edifici de l'entitat, va ser
vir per a definir els objectius de 
l'activitat que van ser extreure 
brossa de davant de la platja de 
Canyelles. 

Aquesta jornada havia de ser 
com tores les altres que s'havien 
fel fins ara, però tenia un compo
nent especial que la feia düercnt, 
tal com explica el gerent Carles 

_ Ferràndez: «La preocupació del 
nostre club pel meili ambient. per 
aquestmarqucéslanostraraó de· 
ser, ve de lluny. Vam començar a 
fer neteges com aquest el 1997, 
ara fa vint-i-cinc anys». 

L'expedició va sortir de port a 
quars d'onze del matí amb un 
lleuger vent de tramuntana que va 
anar minvant a mesura que s'ai
xecava el dia. l .es embarcacions 
vanfondcjarforadelalíniadebo
ies que delimita la zona de bany 
de Canyelles. Un grup devolunta
ris van ponar a terme la neteja 
submarina, recollinl menys es
combraries de les csperddes. «La 
veritat és que ens ha sorprè:. tro
bar el fons tan net. Altres vegades 
havíem recollit moltes més co
ses», explica el vicepresidentLlu
fs Desol Guitart, soci del Club 
Nàutic de llançà des de fa vint-i
vuit anys. 

"-Any enrere havíem tro bat bi
cicletes, rentadores, rodes ... ara 
apareixen plàstics i llaunes. La 
gent sembla que té més cura del 
medi ambient>>, relata Desoi 
abansd'afegirque«ésambactivi
tat com aquesta que val la pena 
formar part d'un club com el de 
Llançà, perquè hi ha molt.a har
moniaiubjectiuscomuns.Aques
ta és una entita1de socis que csti-

El Club Nàutic Llançà 
acumula cint-i-cinc 
anys de neteges al mar 
• Una dotzena d'embarcacions amb socis i simpatitzants han participat 
en una acció ambiental davant de la platja de Canyelles • L'entitat 
organitza una jornada de pesca responsable amb finali_tats científiques 

L'equip de marineria portant a. port les de~lles recollidft 

men la navegació i la vida social, 
a diferència d'altres cluhs que es
Laò en mans de concessionàries 
que fan dels ports uns simples 
aparcaments de barques». 

De la mateixa opinió és el vice
president Ernest Plana, actual 
president de la patronal Foeg: 
«Les entitats han de tenir sentit i 

objectius, i el Qub Nàtic de Llan
çà en té, com ho demostra la llar
ga trnjectòria d'aquesta jnmada 
anual dt: neteja. Procurem ser un 
Clubresponsableambunporlt:s
portiu q uc cumpleixtotes les nor
matives ambicnl.als. Per exemple, 
vam instal·lar mollt:s papereres 
per quan els navegants tomessin 

SANTI COI l 

a port, i el resultat es fa notar per
què tothom recull els residus i els 
aboca on laca». 

Una embarcació amb un equip 
de marineria del Club va ser l'en
carregada d'anar aplegant els ob
jectes extrets del fons de mar pels 
voluntaris, entre els quals va des
tacar un mort de fondeig i altres 

EMPORDÀ 

«·És amb activitats com 
aquesta que val la pena 
formar part d'un club 
com el nostre» diu el 
vicepresident Lluís Desoí 

«Les entitats han de 
tenir sentit i objectius, 
i el Club Nàtic de Llançà 
en té i es nota». 
explica Ernest Plana 

residus menors.1'.acció es va aca
bar amb una sardinada cuinada 
per la Colla del Ranxo i en la qual 
van prendre part eh participants 
de Ja jornada amb els seus famili
ars i acompanyants. 

Sessió ambiental 
Aquest dis:.abte és previst que el 
Club NàuticdeLlançàcelebriuna 
jornada de pesca maritimarecre 
ativa amb finalitats científiques 
sola la coordinació de l'Associa
ció Catalana per a una Pesca Res
pomiable (ACPR) ilaDireccló Ge
neral dt: Pesca i Afers Marítims de 
la Generalitat tle Catalunya 

Aquesta activitat no és un con
curs, i té com a objecte promoci
onar la pesca recreativa en l'àm
bit local per fomentar l'activitat 
des d'embarcació d'un.a manera 
sostenihle i responsable, a més de 
presen,ar les espèciesvulilerables 
i col·laborar en la seva investiga
ció. «Amb aquesta activitat aju
demla Universitat de Barcelona a 
fer un estudi sobre Ja distribució 
de la fauna piscícola d'aquesta 
zona», explica el tresorer del Club 
Santiago Pasqui, qui constata 
«que hi ha hagut una regressió im
portant en les captures aquests 
darrers anys». 



ENOVA2.67S • 2d'agostde2022 

l • POLÍTICA.EL PLE APROVA UN NOU CATÀLEG 

Llançà protegeix 
el seu patrimoni 
Gemma Arché l lLANçl 

• L'Ajuntament de Llançà va 
aprovar dilluns per unanimitat 
el pla especial de protecció del 
patrimonidelmunicJpi. Uncatà
leg que, segons l'alcaldessa, Nú
ria Escarpanter, pretén protegir 
«qualsevol edificació, qualse
vol habitatge, qualsevol edifici ... 
que, d'alguna manera, pugui te
nir algun tipus de vàlua paisat
gística, cultural, arquitectòni
ca ... ». 

Enaquestsentlt,lamàximares-
. ponsable municipal exemplifica 

que fins fa pocs anys, si uns he
reus es venien una casa del poble 
en podien fe¡: el que volguessin. 
«Exagerant, ho podien tirar tot a 
terra i aixecar-hi un edifici de 30 

pisos». A partir d'ara, però, això ja 
no serà possible. «Es podran ven
dre la casa, però si aquesta edi
ficació que els hereus s'han ve
nut contempla una façana, per 
exemple, certa ment bonica i que 
té algun tipus de valor, els nous 
compradors podran tirar l'edifici 
a terra però haurien de mantenir 
aquesta façana», explica Escar
panter. 

El. PAVELLÓ, JOAN PACAREU. D'altra 
banda, el Ple també va aprovar 
per unanimitat una moció que 
permetrà batejar el pavelló mu
nicipal amb cl nom de Joan Paca
reu. Pacareu és undelsimpulsors 
del bàsquet al municipi. Va ser ju
gador, tècnic i directiu, i durant 
molts anys va dirigir el Grifeu.• 

• LLANÇÀ. COMIAT l RECONEIXEMENT 

El caporal de la Policia Local es jubila 
- roanCarlesGarclaGarcias'hajubilatdesprésde40anyscomatre
baJJador municipal de Llançà. J:il fins ara caporal de la Policia Local 
va rebre una placa d'agraïment als seus anys de servei. Ellliurament 
li va fer l'alcaldessa, Núria Escarpanter. [Foto: Aj JJançà]• 

• POLÍTICA. PATRIMONI MUNICIPAL 

28 MEUR de patrimoni a Palau 
Redacció l PAU.U•SAVERDUA 

• L'Ajuntament de Palau-saver
dera va aprovar el passat mes de 
juny les actualitzacions del patri
moni municipal dels anys 2016, 
2017,2018, 20l9, 2020i2021,que 
nos'havienaplicatfinsaraperquè 
l'Ajun~ament estava pendent de 
la posada 1:m funcionament d'una 
aplicació .informàtica de la Dipu-

1 

tació. Amb aquestes actualitza
cions incorporades a l'inventa-

ri (amortit7.,acions, valors cadas
trals, adquisicions, vendes ... ), a 
31 de desembre de l'any passat el 
patrimoni municipal tenia un va
lor de 28.142.63S,33 euros. Tam
oé es van aprovar inicial ment tres 
modificacions del pressupost per 
substituir una màquina de cli
matització de l'Ajuntament, per 
afronta r l'increment de les factu
rcsd'electricltatiperaugm.entarla 
partida prevista per pagar comis
sions bancàries .• 
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